
 

PROTOKÓŁ 

POSIEDZENIE RADY CENTRUM EUROPEJSKIEGO UW 

NR 2/2021-2022 

 

 

 

 

Warszawa, 24 lutego 2022 r., godz. 10.00 

Centrum Europejskie Uniwersytetu Warszawskiego, 

al. Niepodległości 22, 02-653 Warszawa, spotkanie poprzez platformę Google Meet. 

 

 

W dniu 24 lutego odbyło się posiedzenie Rady CE UW, na którym były obecne następujące osoby: 

doc. dr Artur Adamczyk, dr hab. Olga Barburska, dr Agnieszka Chmielewska, dr hab. Agata 

Dziewulska, prof. dr hab. Bogdan Góralczyk, dr hab. Marta Grabowska prof. ucz., prof. dr hab. 

Krzysztof Jasiecki, doc. dr Anna Ogonowska, dr Małgorzata Pacek, dr hab. MikołajRakusa-

Suszczewski, prof. dr hab. Wojciech Sadurski, dr hab. Kamil Zajączkowski oraz Pani Beata Mielcarz 

 

Zebranych przywitał i spotkanie poprowadził Dyrektor CE UW – dr hab. Kamil Zajączkowski. 

 

I część programu posiedzenia Rady Centrum Europejskiego w dniu 24lutego 2022 r. 

(I część godz. 10.00-10.30) 

 

Punkt 1. Opinia Rady nt. wniosku w sprawie nawiązania stosunku pracy z nauczycielem 

akademickim, dr hab. Danutą Chmielowską, na okres 2,5 lat (od 1 marca 2022 r. do 29 września 

2024 r.). 

Dyrektor, dr hab. K. Zajączkowski poprosił zebranych członków Rady CE o pozytywne 

zaopiniowanie wniosku dotyczącego ponownego nawiązania stosunku pracy z nauczycielem 

akademickim, dr hab. Danutą Chmielowską, na stanowisku adiunkta na okres od 1 marca 2022 r. do 

29 września 2024 r.Dyrektor poinformował zebranych, że dr hab. D. Chmielowska byłaby zatrudniona 

na ¼ etatu, a do głównych jej zadań należałaby współpraca z Ambasadą Turecką i wydanie 

specjalnego numeru „Studia Europejskie-Studies in EuropeanAffairs”, związanego ze 100-leciem 

Republiki Tureckiej. W 2023 r., dr hab. D. Chmielowska byłaby odpowiedzialna za przygotowanie 

wspólnie z doc. dr A. Adamczykiem konferencji międzynarodowej dotyczącej tematyki Turcji w 

stosunkach międzynarodowych z uwzględnieniem relacji z Polską. Dr hab. D. Chmielowska 

pracowałaby także w ramach projektu na temat deinstytucjonalizacji, który CE realizuje wspólnie z 

Wydziałem Stosowanych Nauk Społecznych i Resocjalizacji oraz z Instytutem Studiów Społecznych 

UW. 

Po zapoznaniu Członków Rady CE z zadaniami, za które m.in. byłaby odpowiedzialna dr hab. D. 

Chmielowska, Dyrektor poprosił obecnych członków Rady o głosowanie. 

Czy jest Pan/Pani za ponownym nawiązaniem stosunku pracy z dr hab. D. Chmielowską na podstawie 

umowy o pracę na czas określony od dnia 01.03.2022 r.- 29.09.2024 r?  

 Głosuję za:13 

 Głosuję przeciw: 0  

 Wstrzymuję się od głosu: 0 

Liczba respondentów uprawnionych do głosowania: 19 

Liczba respondentów obecnych na posiedzeniu Rady CE (osoby które zagłosowały): 13 

W związku z powyższym wynikiem Rada CE poparła wniosek Dyrektora w sprawie nawiązania 

stosunku pracy z dr hab. D. Chmielowską. 

 



Punkt 2. Opinia Rady w sprawie składu Komisji CE ds. zatrudnienia na stanowiskach 

nauczycieli akademickich, mającej charakter doraźny do rozpatrzenia spraw: doc. dr. Artura 

Adamczyka, doc. dr hab. Olgi Barburskiej, dr Małgorzaty Pacek, dr Agnieszki Chmielewskiej, 

dr Mirelli Kurkowskiej w ramach wewnętrznej procedury awansowej na stanowisko adiunkta 

(na podstawie Zarządzenie nr 104 Rektora Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 27 września 

2019 r. w sprawie określenia procedury zatrudnienia na stanowisku nauczyciela 

akademickiego). 

 

Dr hab. K. Zajączkowski poinformował, że chciałby powołać komisję doraźną ds. zatrudnienia na 

stanowiskach nauczycieli akademickich w CE. Komisja rozpatrywałaby sprawy następujących osób: 

doc. dr A. Adamczyk, dr hab. O. Barburska- zmiana dotycząca przeniesienia ze stanowiska 

docenta (grupa pracowników dydaktycznych) na stanowisko adiunkta (grupa pracowników 

badawczo-dydaktycznych). dr A. Chmielewska, dr M. Kurkowska oraz dr M. Pacek- zmiana 

dotycząca przeniesienia ze stanowiska starszego asystenta na adiunkta. Wszystkie osoby złożyły 

stosowne wnioski do Dyrektora jednostki o zmianę stanowiska pracy. 

W skład komisji doraźnej miałyby wchodzić następujące osoby: 

prof. dr hab. K. Jasiecki- przewodniczący komisji, 

dr hab. M. Grabowska , prof. ucz.- członek komisji 

prof. dr hab. W. Sadurski- członek komisji 

prof. dr hab. Dariusz Popławski (osoba spoza wydziału lub ogólnouniwersyteckiej jednostki 

organizacyjnej - § 4 ust. 2 Zarządzenie nr 104 Rektora UW) 

dr hab. K. Zajączkowski- członek komisji 

 

Do prac komisji doraźnej dołączy także po 1 członku z Rady Naukowej Dyscypliny. Jeśli chodzi o dr 

A. Chmielewską – Rada Naukowa Dyscypliny Nauki Socjologiczne wskazała prof. dr hab. J. 

Arcimowicz, natomiast jeśli chodzi o dr M. Kurkowską- Rada Naukowa Dyscypliny Historia wskazała 

prof. dr hab. J. Choińską-Mika. 

W przypadku doc. dr A. Adamczyka, dr hab. O. Barburskiej oraz dr M. Pacek Rada Naukowa 

Dyscyplin Nauki o Polityce i Administracji oraz Nauki o Bezpieczeństwie podejmie decyzję 3 marca 

br. 

Dyrektor wystąpił do Rady CE z wnioskiem o głosowanie w formie aklamacji w sprawie składu 

komisji doraźnej w CE. 

Czy jest Pan/Pani za przeprowadzeniem poprzez aklamację głosowania odnośnie opinii Rady w 

sprawie składu komisji ds. zatrudnienia na stanowisku nauczyciela akademickiego? 

 

 Głosuję za: 13 

 Głosuję przeciw: 0  

 Wstrzymuję się od głosu: 0 

Liczba respondentów uprawnionych do głosowania: 19 

Liczba respondentów obecnych na posiedzeniu Rady CE (osoby które zagłosowały): 13 

 

W związku z powyższym wynikiem głosowanie w sprawie ustanowienia składu komisji doraźnej 

odbędzie się przez aklamację. 

 

Czy jest Pan/Pani za powołaniem komisji doraźnej do rozpatrzenia spraw: : doc. dr. Artura 

Adamczyka, doc. dr hab. Olgi Barburskiej, dr Małgorzaty Pacek, dr Agnieszki Chmielewskiej, dr 

Mirelli Kurkowskiej w ramach wewnętrznej procedury awansowej na stanowisko adiunkta (na 

podstawie Zarządzenie nr 104 Rektora Uniwersytetu Warszawskiego z dnia 27 września 2019 r. w 

sprawie określenia procedury zatrudnienia na stanowisku nauczyciela akademickiego). 

 

 Głosuję za: 13 

 Głosuję przeciw: 0  

 Wstrzymuję się od głosu: 0 

Liczba respondentów uprawnionych do głosowania: 19 



Liczba respondentów obecnych na posiedzeniu Rady CE (osoby które zagłosowały): 13 

W związku z powyższym wynikiem Rada CE poparła wniosek Dyrektora w sprawie ustanowienia 

powyższego składu komisji doraźnej w CE. 

 

Punkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 

 

 

 

 

II część programu Rady CE z udziałem wszystkich  pracowników CE UW w dniu 24 lutego 2022 

r. (10.20-11.30) 

 

Punkt 1. Ocena okresowa pracowników CE 

Dyrektor poinformował, że ocena okresowa przebiegła sprawnie, a Centrum Europejskie jako druga 

jednostka w Uniwersytecie Warszawskim złożyła kompletną dokumentacjędotyczącą oceny okresowej 

w Biurze Spraw Pracowniczych. Dyrektor przypomniał, że kolejna ocena pracowników odbędzie się 

w 2025 r. Dr hab. K. Zajączkowski zaznaczył  , że w ocenie okresowej nie brały udziału poszczególne 

Rady Naukowe Dyscyplin, i nie oceniały pracowników w wymiarze badawczym. Pracowników nie 

oceniała także Rada Dydaktyczna. Istnieje jednak prawdopodobieństwo, że przy kolejnej ocenie będą 

brały udział poszczególne Rady Naukowe Dyscyplin oraz Rada Dydaktyczna. Dyrektorpodziękował 

Panu P. Bartuszkowi, Pani A. Pieczerak, Pani S. Stępniak, prof. dr hab. K. Jasieckiemu, dr hab. O. 

Barburskiej oraz dr. Pacek, a także Dyrekcji CE za pomoc przy pracach nad sprawnym 

przeprowadzeniem procesu oceny okresowej pracowników będących nauczycielami akademickimi. 

 

Punkt 2. Parametryzacja pracowników CE 

W styczniu 2022 roku zostały zakończone prace z zakresu parametryzacji działalności naukowej 

pracowników Uniwersytetu Warszawskiego, w tym także pracowników Centrum Europejskiego UW 

za okres 2017 -2021. Ze względu na pandemię okres poddawany ewaluacji został wydłużony i 

obejmuje 5 ostatnich  lat, a nie jak to miało miejsce w przeszłości: 4 lata. Wyniki ewaluacji 

poszczególnych dyscyplin reprezentowanych przez pracowników naszej jednostki będą przedstawione 

w drugiej połowie bieżącego roku. Kolejna ocena parametryczna odbędzie się w roku 2026 za okres 

2022-2025. Dyrektor, dr hab. Kamil Zajączkowski podziękował wszystkim pracownikom 

prowadzącym działalność naukową, którzy należą do liczby N za zaangażowanie i pracę nad swoim 

dorobkiem naukowym, wpływając tym samym na podniesienie rangi dyscyplin naukowych 

reprezentowanych przez Centrum Europejskie. 

 

Punkt 3. Jubileusz 30-lecia CE – 27 maja 2022 r. 

Dyrektor korzystając z okazji osobiście zaprosił wszystkich pracowników na Jubileusz 30-lecia 

Centrum Europejskiego. Ze strony Dyrekcji CE nadzór na koordynowaniem wydarzenia będzie 

sprawowała dr A. Chmielewska,ze strony pracowników naukowych dr M. Kurkowska, ze strony 

pracowników administracyjnych P. Michał Jurkowski we współpracy z P. S. Stępniak. Celem 

wydarzenia będzie budowanie marki Centrum Europejskiego na mapie Uniwersytetu Warszawskiego 

oraz zaznaczenie, że Europeistyka jest kierunkiem prowadzonym przez CE. Kolejnym celem 

wydarzenia jest wyjaśnienie i utrwalenie gronu akademickiemu, czym jest Europeistyka oraz dlaczego 

jest ona ważną dziedziną nauki zarówno na Uniwersytecie, jak i w nauce.Bardzo istotną kwestią jest 

także integracja oraz nawiązanie nowych kontaktów jednostki z otoczeniem zewnętrznym. 

 

Punkt 4. „Studia Europejskie-Studies in EuropeanAffairs” – nowa strona internetowa i plany 

wydawnicze 

Doc. dr Artur Adamczyk,redaktor naczelny kwartalnika naukowego „Studia Europejskie - Studies in 

EuropeanAffairs”wydawanego przez Centrum Europejskie UW poinformował, że została 

uruchomiona nowa, niezależna strona internetowa czasopisma (wcześniej była to tylko zakładka na 



stronie Centrum Europejskiego UW) – www.journalse.com, gdzie w otwartym dostępie są 

zamieszczone wszystkie artykuły opublikowane w kwartalniku. Doc. dr Artur Adamczyk podziękował 

całemu zespołowi redakcyjnemu za olbrzymi wysiłek i zaangażowanie w pracach nad stworzeniem i 

uruchomieniem nowej strony. Dodał, że samodzielna i nowoczesna strona internetowa powinna 

przyczynić się do zwiększenia rozpoznawalności czasopisma w wymiarze krajowym i 

międzynarodowym, głównie dzięki funkcjonalnemu i intuicyjnemu zarzadzaniu jej treścią. Niezależna 

strona powinna być bardziej widoczna w wyszukiwarkach internetowych, co z pewnością przełoży się 

na popularyzację czasopisma i zwiększenie liczby cytowań artykułów opublikowanych w periodyku. 

Te elementy powinny wzmocnić szanse dostania się kwartalnika do renomowanych baz 

indeksacyjnych, takich jak SCOPUS i Web of Science. 

 

Punkt 5. Informacja o rozpoczęciu prac nad studiami zaocznymi na kierunku Europeistyka I 

stopnia 

Dr A. Chmielewska wyjaśniła, że Dyrekcja CE początkowo myślała o uruchomieniu studiów 

wieczorowych na poziomie licencjackim, ale po rozpoznaniu sytuacji na całym uniwersytecie 

zdecydowała się na studia zaoczne ponieważ:  

 wiele wydziałów prowadzi studia zaoczne (licencjackie i magisterskie), a prawie nigdzie nie 

ma studiów wieczorowych;  

 na ogół nie ma kłopotów z pozyskaniem studentów na studia wieczorowe;  

 obecnie - ze względu na pandemię - w wielu jednostkach studia zaoczne odbywają się w trybie 

online, a w "normalnych" warunkach mogą się odbywać w trybie hybrydowym. 

Ze wstępnych ustaleń wynika, że przy szybkim tempie pracy studia zaoczne na kierunku europeistyka 

można by uruchomić już w roku akademickim 2023/2024, a w razie jakichś komplikacji - o rok 

później. Przygotowanie programu studiów zaocznych będzie wymagało zredukowania programu 

europeistyki "dziennej" do wymiaru godzinowego obowiązującego na studiach zaocznych przy 

zachowaniu tych samych efektów kształcenia. Dyrektor ds. Kształcenia, drA. Ogonowska dodała, że 

procedura zatwierdzania nowego programu studiów jest dwustopniowa. Najpierw koncepcję 

kształcenia musi zaakceptować Uniwersytecka Rada ds. Kształcenia, a po jej zgodzie można 

przedstawić szczegółowy program do akceptacji Senatowi UW. 

 

Punkt 6. Informacja o seminariach i konferencjach oraz projektach przygotowanych przez 

pracowników CE 

Dyrektor poinformował, że CE intensywnie organizuje lub też jest współorganizatorem kilku 

seminariów lub webinariów. Wszystkim zaangażowanym w ten proces podziękował.  Poinformował 

także, że CE do lata br. złoży kilka wniosków grantowych, m.in. do MSZ, NCN.  

 

Punkt 7. Informacja o publikacji CE z okazji 30-lecia przystąpienia Polski do UE – 2024 r.  

Dyrektor, dr hab. Kamil Zajączkowski, jako szef  Programu Wydawniczego CE UW, przedstawił 

plany wydawnicze dotyczące przygotowania specjalnej publikacji monograficznej upamiętniającej 

dwudziestą rocznicę wstąpienia Polski do UE, która przypada na maj 2024 r. Książka będzie 

poświęcona doświadczeniom Polski oraz wyzwaniom wynikającym z członkostwa naszego kraju w tej 

wyjątkowej Wspólnocie Europejskiej. Autorami rozdziałów będą zarówno pracownicy CE UW, jak i 

inni wybitni specjaliści w zakresie integracji europejskiej pochodzący z najlepszych ośrodków 

europeistycznych w Polsce. Publikacja, która ma być przygotowana pod redakcją dr Artura 

Adamczyka oraz dr hab. Kamila Zajączkowskiego będzie miała charakter multidyscyplinarny i będzie 

wydana zarówno w języku polskim, jak i angielskim. Dr hab. Kamil Zajączkowski poinformował o 

podjęciu wysiłków w celu zebrania niezbędnych środków na przygotowanie tej ważnej publikacji, 

która niewątpliwe wpłynie na umocnienie pozycji Centrum Europejskiego jako jednego z 

najważniejszych ośrodków prowadzących badania nad procesami integracji europejskiej w Polsce. 

 

Punkt 8. Europeistyka – budowanie tożsamości dyscypliny  

Dr Chmielewska wyjaśniła, że o ile obchody 30-lecia CE planowane są jako okazja do przypomnienia 

podstawowych informacji o historii CE oraz spotkanie towarzyskie dawnych współpracowników, 

przyjaciół i przedstawicieli absolwentów CE, to na jesieni Dyrekcja chciałaby zorganizować spotkanie 

o charakterze naukowym poświęcone studiom europejskim (np. dyskusję panelową), na którym 

http://www.journalse.com/


moglibyśmy podkreślić, że europeistyka powinna być polem badawczym otwartym dla przedstawicieli 

wielu dyscyplin nauki. Tylko podejście multidyscyplinarne daje szanse na dobre zrozumienie 

problemów współczesnej Europy. 

 

Punkt 9. Terminy sesji egzaminacyjnej  

Dyrektor ds. Kształcenia - dr Anna Ogonowska poinformowała zebranych, że podjęła decyzję o 

zmianie terminu poprawkowego dla zaliczeń. Od sesji letniej 2021/2022 pierwszy termin zaliczeń 

będzie odbywał się do ostatnich zajęć w semestrze, a termin poprawkowy będzie wyznaczany w sesji 

głównej. Natomiast pierwszy termin egzaminów pozostaje w sesji głównej, a drugi - w sesji 

poprawkowej. 

 

Punkt 10. Wolne wnioski 

Brak. 

 

Protokołowała: 

mgr Sylwia Stępniak 

 

 

 

 

 


